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 خانواده ها بزرگ ترین مانع 
چرخش تحولی در آموزش و پرورش هستند

وزیر آموزش و پرورش گفت: ما برای این که بر اساس سند تحول مدرسه را از چرخش تحولی تبدیل به آن چه نیاز داریم بکنیم برطرف کردن موانع  پیش روی این چرخش است. یکی از موارد تغییر نگرش 
خانواده هاست که تغییرش بسیار سخت است و اگر مدرسه بخواهد روی موارد پرورشی تمرکز کند، اعتراض می کنند چرا بخش ریاضی و فیزیک را بیشتر نمی کنید.
به گزارش مهر، بطحایی ادامه داد: بر اساس سند تحول بنیادین ما باید مدرسه را تبدیل به فضایی کنیم که در تمام ساحت های زندگی یادگیری ایجاد کند.

...اخبار
ادارات دولتی صرفه جویی را 

شروع کردند

دانش پور- بحران آب و برق در کشور سرانجام کار را به 
جایی رساند که رئیس جمهور در جلسه هم اندیشی مدیران 
اجرایی سراسر کشور تاکید کرد: دولت باید در خط مقدم 
صرفه جویی مصرف آب و برق باشد و تمام وزارتخانه ها 
و زیرمجموعه های آن ها باید مصرف آب و برق خود را 
در سه ماه تابستان امسال کنترل کنند. حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی تاکید کرد: اگر مصرف این 
بخش ها بالاتر از سال گذشته باشد باید مسئولان مربوطه 
آن بخش را عوض کنند. به دنبال دستور رئیس جمهور، 
وزیر کشور نیز به استانداران ماموریت داد تا بر صرفه جویی 
و نظارت بر نحوه مصرف آب و برق در دستگاه های اجرایی 
و کاهش ۲۰ درصــدی در مصرف آب و ۱۰ درصــدی در 
مصرف برق نظارت داشته باشند.این ضرب الاجل توسط 
دولت باعث شد تا طی روزهای گذشته دستگاه های دولتی 
به دنبال راهکارهایی برای کاهش مصرف انرژی باشند. 
در استان البرز ساعت کار اداره ها و دستگاه های اجرایی 
به دلیل افزایش دما و مدیریت بهینه مصرف انرژی تغییر 
کرد و ساعت کاری ادارات به استثنای بانک ها و مراکز 
خدمات رسان در این استان از سه شنبه ۱۲ تا ۳۱ تیر ماه 
امسال از ساعت ۶:۳۰ صبح تا ۱۳:۳۰ ظهر تعیین شد. 
همچنین از دستگاه های اجرایی و روسای سازمان ها و 
نهادها خواسته شد سیستم های سرمایشی خود را در دمای 
۲۵ درجه سانتی گراد، تنظیم و حداکثر تا ساعت ۱۲:۳۰ 
خاموش کنند. مدیرکل مدیریت بحران خوزستان هم اعلام 
کرد: براساس اطلاعیه هواشناسی مبنی بر افزایش دما و 
به منظور کاهش مصرف برق، ادارات و بانک های استان 
خوزستان روز چهارشنبه ۲۰ تیر ماه تعطیل هستند. تداوم 
گرمای هوا در مازندران نیز سبب شد تا شروع و پایان کار 
ادارات در روزهای سه شنبه دوازدهم تا پنج شنبه چهاردهم 
تیرماه یک ساعت زودتر شود. به گفته دبیر شورای اطلاع  
رسانی مازندران همچنین لازم است دستگاه های اجرایی 
و  سرمایشی  سیستم های  اداری  ساعت  پایان  از  قبل 
همزمان با پایان ساعت کاری سیستم های روشنایی و 

رایانه ای غیرضروری را خاموش کنند .

معاون وزیر نیرو:خاموشی برنامه 
ریزی شده در کشور وجود ندارد

حسین بردبار- معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی با 
تاکید بر این که خاموشی برنامه ریزی شده در کشور وجود 
نداشته است، برخی از خاموشی های اخیر در تهران و دیگر 
استان ها را ناشی از فشار بر تجهیزات تولید و انتقال برق در 
شرایط اوج مصرف و روزهای گرم سال اعلام کرد وبا اشاره 
به برنامه ریزی این وزارتخانه برای گرفتن قیمت تمام شده 
برق از مشترکان پرمصرف گفت:اگر مردم ۱۰ درصد در 
مصرف شان صرفه جویی کنند، مشکلی برای تامین برق 
کشور نداریم.وی با اشاره به خاموشی های چند روز اخیر 
در کشور گفت: با صرفه جویی های صورت گرفته تا هفته 
پیش مشکلی در این بخش وجود نداشت. تمام واحدهای 
حرارتی ما آماده بودند، هیچ گونه خللی برای این مراکز 
به وجود نیامده بود، تعمیرات آن ها به خوبی انجام شده و 
همگی برای تامین برق تابستان آماده بودند. منتها با رشد 
ناگهانی مصرف به دلیل افزایش دما طی دو سه روز اخیر 
مشکلاتی در برخی از نقاط کشور به وجود آمده است.
حائری با تاکید بر این که هیچ گونه خاموشی برنامه ریزی 
شده وجود نداشته است، ادامه داد: منتها در برخی موارد به 
دلیل این که مصرف در زمان پیک بیشتر از میزان قابل قبول 
افزایش پیدا می کند به تبع آن در برخی موارد نیز تجهیزات 
ما پاسخ گو نیستند، ترانس های ما دچار اضافه بار و کابل 
و خط ما دچار آسیب و مشکل می شوند و در نتیجه شاهد 
بروز خاموشی در برخی مناطق به دلیل افزایش مصرف 
برق هستیم.معاون امور برق و انرژی وزیر نیرو خاطرنشان 
کرد: اگر مشترکان ۱۰ درصد صرفه جویی در مصرف برق 
داشته باشند مطمئنا در روزهای آینده هم مشکل خاصی در 
این بخش نخواهیم داشت.وی تصریح کرد: به هر حال طی 
دو سه روز اخیر شاهد افزایش چشمگیر دما و به تبع آن رشد 
مصرف انرژی بوده ایم. معمولا از دمای ۳8 درجه به بعد به 
ازای افزایش هر درجه دما میزان مصرف برق نیز بین هزار 

تا هزار و ۵۰۰ مگاوات افزایش می یابد.
حائری تصریح کرد: خاموشی برنامه ریزی شده نداشته ایم 
منتها طی چند روز اخیر مدیریت های اضطراری را انجام 
داده ایم تا رشد مصرف برق سیستم را دچار اختلال نکند. 
امیدواریم با ادامــه صرفه جویی مشترکان بتوانیم زمان 
باقی مانده از پیک مصرف امسال را با مشکلات کمتری 
پشت سر بگذاریم.وی همچنین با تایید افزایش 7 درصدی 
قیمت تعرفه در بخش خانگی ؛گفت: متاسفانه این افزایش 
هیچ تاثیری در کاهش مصرف نداشته است.حائری با بیان 
این که افزایش مصرف قابل پیش بینی نیست و وابسته به 
یک سری اتفاقات از جمله بالارفتن دمای هواست، اظهار 
کرد: با صرفه جویی انجام شده برای شبکه مشکل خاصی 
به وجود نیامد و میزان مصرف و تولید جواب گو بود، اما به 
علت افزایش دما و گرمای هوا تاسیسات ما دچار آسیب 
دیدگی شدند و در خطوط ما اضافه بار مشاهده شد که 
همین نشان دهنده این است که نمی شود مصرف را پیش 
بینی کرد و اگر این صرفه جویی ادامه داشته باشد، قطعاً 

تابستان امسال را بدون مشکل سپری خواهیم کرد.

...اخبار
آمادگی دولت و استانداری ها 

برای پیاده کردن طرح نشاط 
اجتماعی در سواحل کشور

رئیس سازمان امــور اجتماعی کشور با اشــاره به »طرح 
ساماندهی سواحل کشور با هدف افزایش نشاط اجتماعی« 
از آمادگی دولت و مجموعه استانداری ها برای اجرای 
این طرح خبر داد. تقی رستم وندی، با بیان این که اصل 
این قضیه و ایده کلی آن از سوی وزیر کشور در شورای 
اجتماعی کشور مطرح شده است، به ایسنا افــزود: ساز 
و کار اجرایی، قواعد و آیین نامه های اجرایی این طرح 
باید از سوی استانداران سواحل جنوبی و شمالی کشور 
بررسی شود. برای مثال روز گذشته یک سرمایه گذار اعلام 
آمادگی کرده بود که حاضر است در حوزه سواحل وارد کار 
شود. ما هم او را به استانداری معرفی کردیم. وی اظهار 
کرد: این سرمایه گذاری درباره تفریحات سالم، پرکردن 
اوقات فراغت و ... است. برای مثال سرمایه گذار می تواند 
در کنار ساحل یک مجموعه ورزشی- تفریحی دایر کند. 
همچنین سرمایه گذاران باید درباره تملک زمین، دریافت 
وام و... با استانداری های استان ها رایزنی کنند و آن ها 
هم ضمن استقبال از این طرح ها، امکانات موجود را در 
اختیارشان قرار خواهند داد. برای مثال در سفری که به 
آستارا داشتم، مشاهده کردم که فردی در آن جا، ضمن 
سرمایه گذاری مبلغی، کمک های مالی دریافت کرده و 
در منطقه ویژه آستارا طرح هایی را به مرحله اجرا رسانده 
بود. رئیس سازمان امور اجتماعی کشور تاکید کرد: به 
هر حال دولت و مجموعه استانداری از این طرح استقبال 
می کنند که سرمایه گذارها، سرمایه گذاری در سواحل را 
آغاز کنند. به هر حال محدودیت هایی درباره زمین و تملک 
آن وجــود دارد و زمین در سواحل محدود است و باید با 
خود استانداران گیلان، مازندران، گلستان و استان های 

سواحل جنوبی در این باره هماهنگ شوند.

 جوشکاری لوله  انتقال آب به 
خرمشهر توسط امام جمعه  خرمشهر

 

حضور امام جمعه خرمشهر در کنار کارگران و جوشکاری 
لوله  انتقال آب باعث افزایش روحیه و قوت قلب آن ها شد. 
به دنبال شکسته شدن خط لوله کشی انتقال آب رسانی 
غدیر در هویزه به خرمشهر- آبــادان، آب شیرین و تصفیه 
شده قطع شد. پس از جدی تر شدن مشکل آب آبــادان و 
خرمشهر، مسئولان  و مهندسان تمام همت خود را به کار 
گرفتند تا آب رودخانه کرخه به خط لوله غدیر تزریق شود به 
طوری که طی یکی دو روز گذشته مشکل تا حدودی برطرف 
شد. حجت الاسلام موسوی فرد امام جمعه خرمشهر نیز 
برای روحیه دادن به کارگران، مدتی اقدام به جوشکاری 

لوله  انتقال آب کرد.

...روستا 
جمعیت روستایی ایران به 20 میلیون 

نفر رسید

معاون امــور دهیاری های سازمان شهرداری ها و 
دهیاری های کشور گفت: بر اســاس سرشماری 
های سال ۱۳9۵ جمعیت روستایی ایران در ادامه 
روند کاهشی خود به ۲۰ میلیون نفر رسیده است. به 
گزارش ایرنا، سعیدرضا جندقیان دیروز به مناسبت 
روز دهیاری اظهار کرد: با بررسی فرایندها، سالانه 
7۰۰ هزار نفر جمعیت روستایی کاهش می یابد 
.به دلیل ضعف مبنایی در اقتصاد روستایی، فرار 
مغزهای متفکر از روستا، افزایش سطح فناوری در 
شهرها و افزایش مراکز اندیشه ورزی مانند دانشگاه 
ها موجب شد که بار توسعه در حوزه شهرها متمرکز 
شود و روستاها به مرور با کاهش جمعیت مواجه شوند.

...بهداشت 
وزیر بهداشت خواستار جلوگیری از 

واردات محصولات نوپدید دخانی شد

وزیر بهداشت در نامه ای به وزیر صنعت، معدن و 
تجارت، خواستار دیده بانی فعالیت های صنایع 
دخانی در ایفای نقش مسئولیت های اجتماعی 
مشارکت، دخالت در حوزه سیاست گذاری های 
مربوط به سلامت و جلوگیری از واردات و تولید 
محصولات نوپدید از سوی این وزارتخانه شد. به 
گزارش وزارت بهداشت هاشمی در این نامه تأکید 
کرده است: یکی از جدیدترین ترفندهای صنعت 
دخانیات عرضه محصولی به نام IQOS است که با 
 Heat( ادعای حرارت دادن تنباکو و نسوختن آن
Not Burn(، به ترویج این محصولات مبنی بر بی 

خطر بودن آن اقدام کرده اند.

...آب 
اختصاص 10 هزار و 200 میلیارد برای 

رفع تنش آب شرب در مناطق بحرانی

هیئت وزیــران به پیشنهاد وزارت کشور و تأیید 
سازمان برنامه و بودجه کشور، با اختصاص ده 
هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال به منظور رفع تنش آب 
شرب در مناطق بحرانی کشور موافقت کرد. به 
گزارش ایلنا از مرکز اطلاع  رسانی، روابط عمومی 
و امور بین الملل سازمان برنامه و بودجه کشور، این 
تصویب نامه از سوی اسحاق جهانگیری معاون اول 
رئیس جمهور برای اجرا به وزارتخانه های کشور، 
ــی، نیرو، جهاد کشاورزی  امــور اقتصادی و دارای
و سازمان برنامه و بودجه کشور ابــلاغ شــد. این 
اعتبارات برای اقدامات مرتبط به منظور مقابله با 

خشکسالی در سال 97 تصویب شده است.

...اتباع 
٣٦ هزار تبعه خارجی در کشور تحت 

پوشش تامین اجتماعی هستند 

مدیرکل اتباع سازمان تامین اجتماعی گفت: هم 
اکنون حــدود ۳٦ هــزار نفر از اتباع خارجی تحت 
پوشش بیمه تامین اجتماعی در کشور هستند.
به گزارش ایرنا، خزاعی اظهار کرد: ماده ۵ قانون 
تامین اجتماعی تصریح کرده است که اتباع خارجی 
با مجوز کار، باید تحت پوشش قرار گیرند؛ این یک 
ــه برای  قانون مترقی اســت و همان پوششی راک
 ایرانیان دارد، به اتباع خارجی نیز ارائــه می دهد.
ــاده ۵ قانون تامین  ــاس م ــرد: بر اس وی تصریح ک
اجتماعی، اتباع بیگانه ای که بر اساس قانون و مقررات 
مشغول به کار هستند و رابطه مزدبگیری با کارفرما 

دارند، مشمول قانون تامین اجتماعی می شوند.

واکنش هواشناسی به اظهارات رئیس سازمان پدافند غیرعامل:

پاسخ به ادعای ابر دزدی
رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور گفت: 
تغییرات اقلیمی در ایران مشکوک به دخالت 
کشور  در  که  علمی  مراکز  خارجی هاست؛ 
وجود دارد مطالعه ای در این خصوص انجام 
داده اند که نتیجه مطالعات این موضوع را تأیید 
می کند. به گــزارش ایسنا، ســردار غلامرضا 
پدافند  ملی  کنفرانس  سومین  در  جلالی 
غیرعامل در بخش کشاورزی که دیروز دوشنبه 
در موسسه تولید و اصلاح نهال و بذر برگزار 
شد، گفت: آسیب پذیری محل اثر تهدیدات 
است بنابراین اگر آسیب پذیری وجود ندشته 
باشد چیزی هم نمی تواند تهدید کننده باشد. 
وی خاطرنشان کــرد: تیم های مشترکی از 
اسرائیل و یکی از کشورهای همسایه، ابرهای 
در حال ورود به ایــران را غیربارور می کنند؛ 
علاوه بر این ما با بحث ابردزدی و برف دزدی 
نیز مواجه هستیم.جلالی افزود: در این مطالعه 
طی چهارسال گذشته ارتفاعات افغانستان 

تا مدیترانه مورد 
ــرار  ــ ــی ق ــ ــررس ــ ب
ــت؛  ــه اسـ ــت ــرف گ
که  ــن  ایـ نتیجه 
همه ارتــفــاعــات 
ــزار  بـــالای دو ه

و ۲۰۰ متر در ایــن محدوده پر از بــرف ولی 
ــوده اســت. جلالی در  ارتفاعات ما خشک ب
بخش دیگری با بیان این که رابطه تنگاتنگی 
میان پدافند غیرعامل و تهدید وجــود دارد؛ 
افــزود: پدافند غیرعامل براساس سه عنصر 
شناسایی تهدید، رصد و بررسی تهدید و مقابله 

با تهدید یا کاهش پیامدهای آن در سطح قابل 
تحمل عمل می کند.وی با بیان این که فناوری 
به خودی خود می تواند هم تهدید داشته باشد 
هم فرصت افزود: مثلًا در بحث شناسایی از راه 
دور به وسیله ماهواره اگر این فناوری در اختیار 
ما باشد فرصت است اما شناسایی امکانات ما 
برای دشمن را نیز ممکن می کند؛ بنابراین 
فناوری ممکن است تهدیدی نداشته باشد ولی 
کسی که آن را در اختیار دارد می تواند علیه ما 

تهدید شکل دهد.

منشأ آنــفــلــوآنــزای پــرنــدگــان مشخص 	 
نیست

رئیس ســازمــان پدافند غیرعامل کشور در 
بخش دیگری از صحبت های خود به تهدیدات 
حــوزه زیستی و بیوتروریسم و ارتــش هــای 
بیولوژیک نیز اشاره و خاطرنشان کرد: امروز 
جنگ زیستی با هدف آسیب زدن به اقتصاد در 
دستور کار برخی 
کشورها قرار دارد 
کـــشـــورهـــایـــی  و 
هستند که حملات 
زیستی هدفمندی 
می دهند.  انــجــام 
جلالی ادامه داد: سه سال پیش زیتون های 
رودبار دچار حمله زیستی شد و بخش زیادی از 
محصول از دست رفت؛ این که منشأ این حمله 
انسانی بود یا خیر مشخص نشد ولی در هر 
حال نتیجه آن آسیب اقتصادی بود. وی آسیب 
به مرغداری ها را به خصوص در استان البرز 

که مرکز تولید بخش زیادی از تخم مرغ کشور 
است، نیز از همین جنس دانست و گفت: در 
چهار سال گذشته دو بار این اتفاق رخ داده و 
در هر دو بار هم دام پزشکی مرغ های درگیر 
را معدوم کرده است؛ ریشه و منشأ این اتفاقات 

پیدا نشده اما همواره وجود دارد.

انتقاد به کاشت هندوانه 	 
وی ادامـــه داد: تعجب آور اســت کــه چــرا این 
انــتــقــادات متوجه کــاشــت هــنــدوانــه یــا دیگر 
نیست  کشور  اصلی  غـــذای  کــه  محصولاتی 
نمی شود؛ در هر حال در کنار لزوم اصلاح الگوی 
مصرف آب در کشاورزی، به تولید اقلام اساسی 

در کشور نباید آسیبی وارد شود.رئیس سازمان 
پدافند غیرعامل کشور تاکید کرد: سبد اصلی 
مصرف از مزرعه تا سفره باید مصون باشد و 
وابستگی جدی در این باره نباید داشته باشیم؛ 
درست نیست که بذر از خارج وارد و در داخل 

کشت شود یا واکسن دامی از خارج وارد شود.

خبر مرتبط
   

مدیر کل پیش بینی سازمان هواشناسی : دزدی برف و ابر غیرممکن است

مدیر کل پیش بینی و هشدار سریع سازمان هواشناسی گفت: براساس اطلاعات هواشناسی امکان این که کشوری برف 
یا ابری را بدزدد، وجود ندارد. احد وظیفه در واکنش به اظهارات اخیر رئیس پدافند غیرعامل مبنی بر این که تیم های 
مشترکی از اسرائیل با همکاری یکی از کشورهای همسایه ابرهای در حال ورود به ایران را غیربارور می کنند و همچنین 
ما با ابردزدی و برف دزدی در کشور مواجه هستیم، به ایلنا گفت: نمی دانم ایشان برچه اساسی این موضوعات را مطرح 
کرده است، احیانا ایشان اسناد و مدارکی در این زمینه دارند و من مطلع نیستم، اما براساس اطلاعات هواشناسی امکان 
این که کشوری برف یا ابری را بدزدد، وجود ندارد. وی افزود: کشوری نمی تواند، ابر بدزدد، اگر این گونه بود پلیس آب 

در آمریکا ایجاد نمی شد چراکه ابرها را از دیگر کشورها می دزدیدند و دیگر نیازی به پلیس آب نبود و آن را حذف می کردند. وی با بیان این که اگر ابری 
رطوبت کافی داشته باشد، برف و باران ایجاد می شود و در صورتی که نداشته باشد اصلا بارشی نخواهد داشت، افزود: ایران دچار خشکسالی های 
ممتد و این روند جهانی است و فقط شامل ایران نیست. مدیر کل هشدار سریع و پیش بینی سازمان هواشناسی با اشاره به این که کشورهای عراق و 
ترکمنستان، ازبکستان و آسیای میانه درگیر خشکسالی هستند، تاکید کرد: خشکسالی موضوعی نیست که فقط کشور ما با آن مواجه باشد. وظیفه 
با بیان این که این ها مسائلی است که باید در محیط های علمی مطرح شود، تاکید کرد: مطرح کردن این مباحث نه تنها مشکلی را از ما حل نمی کند، 
بلکه باعث می شود از چاره اندیشی درست منحرف شویم. اگر فکر کنیم کشوری برف ها و ابرهای ما را می دزدد و این موضوع صحت نداشته باشد به خطا 
رفته ایم. وی با اشاره به این که هنوز فناوری وجود ندارد که بتواند جو را تغییر دهد، گفت: تولید گازهای گلخانه ای توانسته است جو را به نوعی تغییر دهد 
که با تغییر اقلیم مواجه شویم و دمای کره  زمین یک درجه گرم تر شود که همین یک درجه باعث بروز خشکسالی های متمادی برای کشورها شده است. 

گروه اجتماعی- به نظر می رسد بهتر بود، قیمتی که برای ارز همراه حجاج در نظر گرفته شده است حداقل به 
همان قیمت ارز 4۲۰۰ تومانی یا چه بسا به قیمت ارز آزاد می بود. هر چند که اختلاف زیادی بین ارز ۳9۰۰ 
تومانی و 4۲۰۰ تومانی وجود ندارد و مابه التفاوت آن در ۲۰۰ دلار، ۶۰ هزار تومان است. اما به هر حال 
شاید همین ۲۰۰ دلار ارز ۳9۰۰ تومانی نیز نباید به زائران تخصیص می یافت زیرا  فردی که به حج عازم 
می شود، الزاما مستطیع است و طبیعتا استطاعت استفاده از ارز آزاد را دارد. ضمن این که با توجه به شرایط 
کنونی اقتصاد کشور و وجود مشکلات ارزی  به زائران حج تمتع توصیه می شود با مدیریت هزینه های خود 
در سفر حج  از خروج ارز از کشور جلوگیری و از انجام هزینه های بی جا خودداری کنند. هر چند در توصیه 
های آیینی به سوغاتی آوردن از سفر سفارش شده است؛ اما چه خوب است که زائران بیت ا... الحرام قبل 
از تشرف به حج؛ سوغات مورد نیاز خود را از کالای ایرانی و در داخل کشور تهیه کنند تا ضمن جلوگیری از 
خروج ارز از کشور به جای خرید بعضی اجناس بنجل چینی از عربستان، در سال حمایت از کالای ایرانی؛ به 

حفظ کار و کارگر و تولید ایرانی کمک کنند.

فرا خبر
   

جلالی : آسیب پذیری محل 
اثر تهدیدات است بنابراین اگر 

آسیب پذیری وجود ندشته باشد 
 چیزی هم نمی تواند تهدید 

کننده باشد

 اختصاص ارز همراه حجاج
 با نرخ 3900 تومان

محمد جواد رنجبر- نرخ ارز تخصیصی به زائران بیت 
ا... الحرام حج 97 مشخص شد. به گزارش خراسان، 
بانک مرکزی یک شنبه گذشته اعلام کرد که به هر 
زائر حج تمتع ۲۰۰ دلار ارز مسافرتی تعلق می گیرد 
که زائران می توانند با مراجعه به بانک ملی از جزئیات 
آن مطلع شوند. این در حالی است که سال گذشته 
ــران حج ۳۰۰ دلار از ســوی بانک مرکزی ارز  به زائ
مسافرتی تخصیص یافت که امسال با توجه به تغییرات 
بازار ارز ۱۰۰ دلار از این میزان کاسته شده است.در 
همین حال یک منبع آگاه روز گذشته در گفت و گو با 
خراسان درباره تخصیص ارز مسافرتی به زائران حج 
تمتع اظهار کرد: هنوز بانک مرکزی ابلاغ رسمی در 

این زمینه نداشته است.

وی افزود: اما قرار است به هر زائر حج تمتع ۲۰۰ دلار ارز 
مسافرتی با نرخ ۳9۰۰ تومان پرداخت شود.

او ادامه داد: ارائه ارز مسافرتی به زائــران حج تمتع از 
طریق بانک های ملی و ملت انجام می گیرد و جزئیات 
آن تا هفته آینده مشخص می شود.چند روز پیش حجت 
الاسلام والمسلمین قاضی عسکر نماینده ولی فقیه در 
امور حج و زیارت هم گفته بود که هزینه نهایی حج تمتع 
سال 97 با ارز مبادله ای یعنی با دلار ۳9۰۰ تومان 
محاسبه شد. وی افزوده بود: زائران حج تمتع امسال 
از همراه داشتن پول رایج کشور در عربستان خودداری 
کنند.امسال 8۵ هزار و ۲۰۰ نفر از کشورمان به حج 
تمتع مشرف می شوند که اولین گروه ۲7 تیرماه به حج 

اعزام خواهند شد.

آب خرمشهر شیرین شد

تلاش 3شیفته برای رساندن آب شیرین به خرمشهر
دانش پور- درحالی که روز گذشته فرماندار خرمشهر از 
شیرین شدن آب شور این روزهای خرمشهر خبر داد اما 
خبرهای دیگر حاکی از آن بود که شرایط آب در روستاها 
کماکان نامساعد و به خصوص در روستاهای دهستان 
حومه شرقی و حومه غربی خرمشهر هنوز آب   شور است. در 
عین حال دست اندرکاران با سه شیفت کار تلاش می کنند 
آب رسانی به طور کامل در خرمشهر و حومه صورت پذیرد.  
این اخبار در شرایطی اعلام شده که به گفته نماینده مردم 
خرمشهر در مجلس شورای اسلامی مشکل آب شور در 
روستاهای خرمشهر هم حل شده است و با افتتاح خط 
دوم طرح انتقال  آب غدیر در نیمه تیر ماه مردم روستاهای 
خرمشهر و آبادان بعد از سی سال آب شرب شیرین غدیر 
را خواهند نوشید. شیرین شدن آب شور خرمشهر خبری 
بود که  ایسنا در اولین ساعات روز گذشته به نقل از فرماندار 
خرمشهر اعلام کرد. ولی ا... حیاتی اظهار کرد: وضعیت 
شهر آرام است و نیروهای امنیتی شرایط را کنترل کرده اند. 
وی درباره شوری آب در این شهرستان، گفت: با اقدامات 
انجام شده هم اکنون آب آشامیدنی شهرستان شیرین شده 
است و مشکلی ندارد.  به دنبال  این خبر اما رئیس شورای 
بخش مرکزی خرمشهر روز گذشته با بیان این که شرایط 
فعلا آرام است، افزود: دو روز است که شرایط کمی بهبود 
یافته است ولی چند روز قبل شرایط بسیار حاد بود. اما 
فعلا از حالت شوری آب کاسته شده است. عیسی شرجی 
با بیان این که شرایط نسبتا آرام شده است، تصریح کرد: 
حدود چهار روز آب لوله کشی مردم خرمشهر، شور، تلخ 
و بدبو بود، مسئولان علت شوری آب را شکستگی لوله در 
مسیر هویزه مطرح کردند البته هنوز آب کمی شور است 
و از نظر کیفیت مشکل دارد . وی با تاکید بر این که شرایط 
در روستاها کماکان نامساعد است، افزود:  در روستاهای 
دهستان حومه شرقی و حومه غربی هنوز آب به شدت 
شور است و با تانکر به مردم آب رسانی می شود. به همین 

دلیل قــرار شده است یک خط لوله از تصفیه خانه های 
روستاها پمپاژ شود تا شرایط روستاها کمی بهبود یابد.اما 
نماینده مردم خرمشهر در مجلس شورای اسلامی درباره 
این خبر به خراسان گفت: هم اکنون آب شهری خرمشهر 
و روستاهای آن از خط انتقال آب غدیر یک استفاده می 
کنند و آب ها شیرین شده و به حالت اولیه خود برگشته 
است. عبدا... سامری ادامه داد:  قبل از اتفاقات اخیر آب 
خرمشهر شیرین بود ولی شکستگی در لوله طرح غدیر 
یک، باعث شد که حتی یک قطره آب به سمت خرمشهر و 
آبادان و  شادگان سرریز نشود و با توجه به طغیان آب خلیج 
فارس و اروند رود و کارون و ورود آب آن ها به این کانال، آب 
منطقه شور شد.وی خاطرنشان کرد: اکنون پس از چهار 
روز لوله انتقال آب غدیر یک درست شد و مجدد آب در آن 
جریان یافت و وارد تصفیه خانه خرمشهر شد بر این اساس 
الان آب شهری خرمشهر و روستاها از آب غدیر یک استفاده 
می کنند و وضعیت آب شیرین به حالت اولیه خود برگشته 
است. سامری تاکید کرد: روستاهای حومه غربی خرمشهر 
مشکلی درباره آب شیرین ندارند و فقط در روستاهای حومه 
شرقی با سرعت پیگیر کشیدن خط انتقال آب هستیم  تا 
این روستاها بعد از سی سال آب شرب شیرین غدیر بنوشند 
و امیدواریم با تکمیل و افتتاح این خط در روز  ۱۵ تیر تمام 

مشکلات برطرف شود.


